
 
 

Dotazy a připomínky vznesené na jednání 
Zastupitelstva města Kutná Hora dne 21. 6. 2022 

 

Číslo Předkládá Obsah připomínky Doručení Vyřizuje 
Termín  
splnění 

Poznámka 

5-1/22 E Lebedová K finanční podpoře Klubu Sluníčko ústně 
OSM ve 

spolupráci 
SOC  

7. 7. 2022  

5-2/22 K. Špalková K termínům realizace chodníku k ČKD   ústně OI 7. 7. 2022 
Zodpovězeno na 
ZM + písemně 

5-3/22 M. Suchánek K postupu při budování optických sítí na Šipší ústně OSM 7. 7. 2022  

5-4/22 Ing. Viktora K ceně jízdného pro seniory v MHD ústně ODSH  --- 
Zodpovězeno na 
ZM + písemně 

 

 



 E. Lebedová 

Vystoupila paní Eva Lebedová z Asociace rodičů a přátel postižených dětí Klub Sluníčko. 

Požádala o pomoc při financování nákladů na energie v nových prostorách, kde dopláceli cca 

40 000 Kč za topení (podle jejího názoru nedostatečné). V roce 2021 nebylo možné se 

scházet, první setkání bylo v červenci. Faktura za energie je pro klub likvidační. Klub měl 

slíbeno, že si může požádat o příspěvek. Požádala o pomoc.  

Odpověď na místě: Mgr. Doušová se ptala, proč nebyla podána oficiální žádost o dotaci 

běžnou cestou. Zdůraznila, že klub má prostory pronajaty od města zdarma, situace se měla 

řešit jiným způsobem již dříve. Ing. Viktora požádal, aby si paní Lebedová sjednala schůzku, 

a žádost projde běžným řízením. Návrh Ing. Kukly na usnesení ZM, kterým by byl RM uložen 

úkol situaci Klubu Sluníčko řešit, nebyl schválen.  

Schůzka byla sjednána. 

 

 K. Špalková 

Zastupitelka Kateřina Špalková se ptala na postup prací v souvislosti s budování chodníku 

ve směru k ČKD na Karlově.  

Odpověď na místě:  

Ing. Králik, vedoucí Odboru investic uvedl, že 1. 6. již bylo předáno staveniště, 

administrativní kroky jsou provedeny, brzy budou zahájeny faktické práce. 

Písemná odpověď: Chodník Karlov na ČKD administrativně začal dle plánu 1.6. Došlo ke 

kontrole a  předání staveniště a dalším činnostem umožňujícím zahájení stavebních prací. 

Jozef Králik 

 

 

 M. Suchánek 

Zastupitel M. Suchánek připomněl neoptimální postup při budování optických sítí na Šipší. 

Odpověď na místě: Odpověděla Mgr. Doušová, že problémy na Šipší se průběžně řeší. 

 

 Ing. Viktora 

Starosta města se ptal na současnou situaci v MHD, týkající se jízdného, které měly v 

minulosti zdarma.  

Odpověď na místě:  

Odpověděl R. Fedorovič, který vysvětlil, že změna tarifu vyplývá ze zapojení MHD do PID a 

uzavřením dodatku ke smlouvě s dopravcem. Bc. Gygalová potvrdila slova R. Fedoroviče s 

tím, že zmiňovaný dodatek ke smlouvě s dopravcem schvalovalo zastupitelstvo města v 

minulém roce. Jízdné bude použito jako příspěvek na financování dopravy, jejíž cena 

poroste.  

Písemná odpověď:  

Na jednání ZM dne 21. 6. 2022 bylo vysvětleno, že Usnesením ZM č. 142/21 ze dne 

21.6.2021 byl schválen Dodatek č. 5 ke smlouvě o závazku veřejné služby k provozování 

MHD v Kutné Hoře se spol. ARRIVA VÝCHODNÍ ČECHY a.s., jehož předmětem je, že v 

souvislosti s integrací Kutnohorska s účinností od 1. 8. 2021 dojde k úpravě označení 

jednotlivých linek a na místo dosavadního tarifu bude na těchto linkách nově uplatňován 

Tarif PID.  

(článek I. bod 2) "Smluvní strany se v souvislosti s touto integrací dohodly, že s účinností 

od 1. 8. 2021 dojde k úpravě označení jednotlivých linek provozovaných podle smlouvy o 

závazku veřejné služby a na místo dosavadního tarifu bude na těchto linkách nově 

uplatňován Tarif Pražské integrované dopravy (dále jen „Tarif PID“). Podrobnosti 

stanoví čl. II tohoto dodatku." 

(článek II. bod 2) "S účinností od 1. 8. 2021 se příloha č. 2 ke smlouvě o závazku veřejné 

služby (tarifní podmínky MHD) nahrazuje přílohou č. 2 k tomuto dodatku č. 5 (Tarif PID). 

Tarifní podmínky se budou nově řídit výlučně Tarifem PID; dopravce se tedy v rámci 

plnění smlouvy o závazku veřejné služby zavazuje uznávat a aplikovat Tarif PID 

v plném rozsahu s tím, že výhradně pro území Kutné Hory je v rámci Tarifu PID nově 

zavedeno ještě zvláštní jednotlivé přestupní jízdné ve výši 15 Kč s dobou platnosti 30 minut." 

 

Usnesením Zastupitelstva SK č. 016-14/2022/ZK ze dne 28.3.2022 byla schválena úprava 

Tarifu PID a zrušení jízdného zdarma pro seniory 70+ a zavedena sleva 50 % ze základního 

jízdného, tato změna se automaticky týká i cestujících ve městě Kutná Hora, obdobně jako 



v ostatních městech a obcích ve Středočeském kraji, které již přistoupily k integraci a tím k 

tarifu PID. 

Od 12. 6. 2022 cena jízdného v kategorii Senior 65+ do 15 minut jízdní doby činí 7 Kč, do 

30 minut 11 Kč. Drtivá většina seniorů pro cestu po KH využije jízdné do 15 minut. 

 

Pokud bychom jako objednatelé závazku veřejné služby dopravy (přepravy cestujících) 

zahájili jednání ohledně bezplatného jízdného pro seniory 70+ a příp. slevu pro občany ve 

věku 60-70 let, je nutné si uvědomit, že tuto slevu zaplatí samo Město Kutná Hora v 

kompenzaci vyplácené dopravci. Jelikož výše naší kompenzace dopravci se odvíjí od výše 

tržeb.  

Jen pro informaci, v Kutné Hoře bylo dosud každý měsíc průměrně využito cca 9 000 jízd v 

kategorii Senior 70+. V případě, že by Kutná Hora trvala na úpravě cen pro seniory 

kalkulovaná ztráta by činila min. 756 000 Kč (9 000 cestujících x 12 měsíců x 7 Kč). V 

rámci výpočtu je počítáno s jízdným do 15 minut jízdy, cena jízdného do 30 minut činí pro 

seniory 11 Kč, v případě užití vyššího tarifu by ztráta byla ještě vyšší. To vše počítáno v 

současných cenách. V následujícím roce předpokládáme výrazné zvýšení kompenzace, 

způsobené nadměrným růstem cen energií.  

 

Proto nedoporučujeme přistupovat k individuálním změnám Tarifu PID a 

doporučujeme zachovat maximální možné sjednocení s ceníkem pro Středočeský 

kraj z důvodu přehlednosti tarifu, finančních nákladů ze strany města Kutná Hora 

i přesvědčení, že veřejnost by se měla alespoň částečně podílet na výdajích 

spojených s veřejnou hromadnou dopravou, neboť v současné době jízdné pokryje 

jen cca 25 % nákladů na provoz VHD. 

 

 

Bc. Kateřina Gygalová 

vedoucí odboru dopravy a silničního hospodářství  

Městský úřad Kutná Hora 

 

 


